Slovesa se změnou kmene při časování v přítomném čase
Kde nastává změně kmene?
1) Pomocná slovesa: haben, sein, werden
	haben = mít
	sein = být
	werden = stát se

	ich habe
	wir haben
	ich bin
	wir sind
	ich werde
	wir werden

	du ha-st
	ihr habt
	du bist
	ihr seid
	du wir-st
	ihr werdet

	er/sie/es ha-t
	sie/Sie haben
	er/sie/es ist
	sie/Sie sind
	er wird-0
	sie werden


- U slovesa sein = být nastává změna v kmeni ve všech osobách.
- U ostatních pomocných sloves nastává změna v kmeni pouze v 2. a 3. osobě j.č.
2) Způsobová slovesa a wissen
	dürfen = smět
	können = moci, umět
	mögen =  mít rád, chtít (raději)

	ich darf
	wir dürfen
	ich kann
	wir können
	ich mag
	wir mögen

	du darf-st
	ihr dürft
	du kann-st
	ihr könnt
	du mag-st
	ihr mögt

	er darf
	sie dürfen
	er kann
	sie können
	er mag
	sie mögen

	müssen = muset
	sollen = mít (nutnost)
	wollen = chtít

	ich muss
	wir müssen
	ich soll
	wir sollen
	ich will
	wir wollen

	du muss-t
	ihr müsst
	du soll-st
	ihr sollt
	du will-st
	ihr wollt

	er muss
	sie müssen
	er soll
	sie sollen
	er will
	sie wollen

	wissen = vědět

	ich weiß
	wir wissen

	du weiß-t
	ihr wisst

	er weiß
	sie wissen


- Změna v kmeni nastává v celém jednotném čísle, a to kromě slovesa sollen, kde se kmen nemění. 
Způsobová slovesa a wissen mají v j.č. specifické koncovky: 0, st, 0, a to s výjimkou müssen a wissen. 

U müssen a wissen je kvůli sykavce (sykavky jsou s, ß, z) na konci kmene osoba du takto:
- müssen: du muss-t
- wissen: du weiß-t	
Toto pravidlo platí pro všechna německá slovesa, tedy slabá, silná a nepravidelná.
Poznámka:
Mimo případ sein a způsobová slovesa může nastat změna v kmeni u silných a nepravidelných sloves jen v 2. a 3. osobě jednotného čísla. Množné číslo má kmen infinitivní a koncovky podle pravidel pro přidávání koncovek slabým slovesům (konec kmene: t, d, specifická skupina souhlásek znamená časování podle vzoru arbeiten, v mn.č. tedy: en, et, en).

3) Silná a nepravidelná slovesa ze skupiny laufen, fahren s a v kmeni, které se mění na ä
	laufen
	fahren
	halten

	ich laufe
	wir laufen
	ich fahre
	wir fahren
	ich halte
	wir halten

	du läuf-st
	ihr lauft
	du fähr-st
	ihr fahrt
	du hält-st
	ihr haltet

	er läuf-t
	sie laufen
	er fähr-t
	sie fahren
	er hält-0
	sie halten




Časují se tvary se změněným kmenem normálně?
Nikoliv. Časují se vždy jako machen, tedy: du läufst, du fährst, du hältst jako du machst. Dále: er läuft, er fährt jako er macht. 
Je zde zákaz zrcadlení, který znamená, že nemůžeme přidat koncovku nebo její první část, která je již zabudována na konci kmene:
er hält-0……. na konci kmene je -t, proto nemůžeme přidat koncovku t (jak je to u vzoru machen)
Do skupiny laufen - fahren patří tato slovesa se změnou kmene v přít. čase:
blasen = foukat, troubit * braten = péci (se), opékat * fallen = padat * ein/fallen = napadnout * gefallen = líbit se * fangen = chytat * empfangen = obdržet * halten = držet, zastavit * an/halten = zastavit * sich auf/halten = zdržet se * ein/halten = dodržet * erhalten = obdržet * sich unterhalten = bavit se * hängen = viset; pověsit * lassen = nechat * laufen = běžet; uběhat (nohy) * raten = radit * beraten = poradit * schlafen = spát * backen = péci * fahren = jet; řídit * erfahren = dovědět se graben = rýt, kopat * laden = nakládat, nabíjet, zvát * ein/laden = pozvat * schlagen = bít, tlouci * -vor/schlagen = navrhnout * tragen = nést * übertragen = přenášet (v televizi, v rozhl.) * bei/tragen = přispět * wachsen = růst * waschen = mýt, prát * ab/waschen = umýt (o nádobí)
4) Silná a nepravidelná slovesa ze skupiny lesen, sprechen s e v kmeni, které se mění na i nebo ie
	lesen = číst
	sprechen = mluvit
	bersten = puknout

	ich lese
	wir lesen
	ich spreche
	wir sprechen
	ich berste
	wir bersten

	du lies-t
	ihr lest
	du sprich-st
	ihr sprecht
	du birst-0
	ihr berstet

	er liest-0
	sie lesen
	er sprich-t
	sie sprechen
	er birst-0
	sie bersten


Také zde vidíme tendenci koncovek změněných tvarů směrem ke slovesu machen:
du liest, du sprichst jako du machst
U bersten je du birst-0 a nikoliv: du birst-st kvůli tomu, že je koncovka zabudovaná na konci kmene. Podobně je er birst a nikoliv: er birst-t, zkrátka zákaz zrcadlení, jak zmíněno výše.
Patří sem tato slovesa:
essen = jíst * fressen = žrát * geben = dát * an/geben = uvést * aus/geben = vydat (např. peníze) * geschehen = dít se * lesen = číst * messen = měřit * sehen = vidět * sich (3.p.) an/sehen = podívat se, prohlédnout si * aus/sehen = vypadat * fern/sehen = dívat se na televizi * treten = vstoupit, stoupnout; šlapat po čem * auf/treten = vystoupit (např. na jevišti), našlapovat * vergessen = zapomenout * befehlen = rozkázat, poručit * bergen = skrýt, schovat * bersten = pukat, praskat * brechen = lámat (co), porušit (slovo); zlomit se * zerbrechen = rozbít se; rozbít (něco) * gelten = platit, být považován (za) * empfehlen = doporučit * helfen = pomoci * nehmen = vzít, brát * ab/nehmen = odebrat, zhubnout * an/nehmen = přijmout * teil/nehmen = zúčastnit se * unternehmen = podniknout * zu/nehmen = přibrat, ztloustnout * schelten = nadávat, lát, plísnit * erschrecken = poděsit, vylekat (koho)(slabé); poděsit se, lekat se (čeho) * sprechen = mluvit * versprechen = slíbit * stechen = bodat, píchat * stehlen = krást * sterben * zemřít * treffen = potkat * verderben = zkazit se; zkazit (co) * werben = dělat reklamu (čemu) * werfen = hodit
4) Silná slovesa ze skupiny lügen, která mění e nebo ö v kmeni na i
dreschen = mlátit * fechten = šermovat, bojovat * flechten = plést, vít * löschen = uhasínat (např. o ohni) * quellen = pramenit * schmelzen = tát * schwellen = nabývat na objemu, bobtnat
5) Silná sloveso stoßen ze skupiny Ostatní slovesa, které mění o na ö
stoßen = udeřit, uhodit, narazit * an/stoßen = přiťuknout
